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Občasník o živote v Jablonci

Milí priatelia, milí susedia, milí Jablončania.
Ani sme sa nenazdali a opäť tu máme jeseň a s ňou 

nové číslo nášho halmešského hlásnika. Verím, že obdo-
bie leta a letných dovoleniek vám priniesli nielen nové 
zážitky, ale najmä zaslúžený oddych a relax. Verím, že aj 
niektorým z vás čitateľov, sme kultúrno-spoločenskými 
akciami v obci v letnom období vyčarili úsmev na tvári 
a pohladili dušu. 

5. ročník Vínnej cesty – Vinári od Gidry priniesol nie-
len ochutnávku tých najlepších lokálnych vín od domá-
cich vinárov spod Karpát, no najmä kvalitne strávený čas 
v rozhovoroch s priateľmi, či rodinou v prírodnom pros-
tredí pri hudbe, či dobrom jedle. Moja vďaka patrí všet-
kým zúčastnením vinárom a ich rodinám, občianskym 
združeniam, Jednote dôchodcov z Jablonca i dobrovoľ-
níkom, ktorí pomohli zorganizovať túto milú akciu.

Hodové slávnosti v obci sme otvorili už v piatok pod-
večer v občerstvení Pod Lipkami, kde sme sa mohli zapo-
čúvať do tónov saxofónu v podaní riaditeľa ZUŠ Budme-
rice – Mgr. Art. Ondreja Slávika. V sobotu nás už tradične 
roztancovala kapela Exil, spolu s kapelou David Band. 
A v nedeľu ste si mohli vychutnať zápas „našich halmeš-
ských futbalistov”, ktorí potvrdili, že sú vo veľmi dobrej 

forme 😊. A kto mal ešte chuť tancovať, na Kole hral do 
tanca DJ Michael G. Verím, že ste sa zabavili tak dobre 
ako ja a aspoň na chvíľu zabudli na každodenné povin-
nosti a starosti. Aj hodové slávnosti sa každoročne neza-
obídu bez dobrovoľníkov z radu občanov, ktorí to všetko 
pomôžu nachystať. Aj vám chcem vyjadriť ešte raz veľkú 
a úprimnú vďaku za nezištnú pomoc. 

Milovníci vína si mohli prísť na svoje každú prvú so-
botu v mesiaci, kde na Vyhliadkovej veži ponúkali lokálni 
vinári svoje vínka i kulinárske špeciality z ich kuchyne. 
Ďakujeme vinári!

Letné obdobie nebolo len o dovolenkách, zábave 
a oddychu. Nemohli ste si nevšimnúť, že obyvatelia hor-
ného konca obce mali sťažené podmienky fungovania 
pred svojimi domami, nakoľko sme sa pustili do výstavby 
chodníkov, ktoré nám tak žalostne chýbali. Aj touto cestou 
sa chcem ešte raz poďakovať všetkým občanom, ktorí pri-
dali ruku k dielu, pomohli s nadšením bez reptania a sťa-
žovania sa. Vážim si vašu pomoc a hreje ma pri srdci, že 
stále sa nájdu v obci ochotní a aktívni ľudia, ktorým záleží 
na rozvoji obci ako takej. Sám sa nesmierne teším, že sa 
nám to podarilo ako uskutočniť, tak aj získať peniaze cez 
rôzne granty a projekty. Nie je to vôbec jednoduché a pri 

pokračovanie na strane 2
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Príhovor starostu

aktuálnej situácii obce, ktorá je zadlžená na nasledujúcich 
15 rokov pochybeniami bývalého starostu Jána Podma-
nického, budeme radi, ak obec v ťažkých časoch, ktoré 
nastanú od nového roka 2023 obstojí, nakoľko všetky 
podielové dane idú na splácanie 750 000 eurového dlhu 
obce a jej ako také fungovanie. Byť úspešný pri písaní pro-
jektov a získavaní financií z iných zdrojov stojí veľa úsilia, 
odhodlania, múdrosti, skúsenosti a v neposlednom rade 
aj kontaktov. Preto by som rád poďakoval našim terajším 
poslancom Obecného zastupiteľstva, zástupkyni staros-
tu Helenke Mackurovej, pani Deniske Holanskej a pánom 
Rudolfovi Kucmanovi, Alexandrovi Hagarovi, Vladislavovi 
Delinčákovi, Matejovi Horváthovi a Andrejovi Jarábkovi. 
Moja veľká vďaka im patrí za to, že sa počas 4 rokov ak-
tívne podielali na príprave obecných akcií, pomáhali na 
obecných brigádach, boli mi veľkou oporou v obecnom 
zastupiteľstve a pracovali pre obec a jej občanov s láskou.

Jeseň 2022 je aj obdobím volieb do orgánov samo-
správy obcí a volieb do orgánov samosprávnych krajov. 
Aj touto formou by som vás chcel všetkých pozvať, aby 
ste sa zúčastnili volieb a ukázali tak, že vám nie je ľa-
hostajné komu zveríte obec do rúk. Prístup k voľbám 
odráža to, aké sú naše nároky a ako si vyberáme. Dá sa 
to ilustrovať na jednoduchom príklade: Keď v minulos-
ti niekomu na návšteve ponúkli kávu, mohol si vybrať, 
či ju chce s cukrom, s mliekom, alebo bez nich. Dnes, 
ak nie je v ponuke vanilkové caffé latte s mandľovým 
mliekom, poniektorí si radšej nedajú nič. A pritom majú 
na výber z množstva iných druhov káv. Nevoliči sa sami 
vzdávajú svojho práva, nechávajú rozhodnúť o tých, 
ktorých by v samospráve obce možno vôbec nechce-
li vidieť. Plakať potom, že ,, tí nemali vanilku, a hentí 
zasa mandľové mlieko", bude zbytočné. Potom sa ľahko 

môže stať, že víťaz nielen nebude mať zmysel pre takéto 
jemné rozdiely, ale rovno zruší kávu. Samozrejme, voľ-
by môžu veľa zmeniť! V dobrom aj v zlom. Preto treba 
mať na pamäti: Niekto možno nedostane kávu celkom 
podľa svojich predstáv, ale stále je to káva. Dôležitá je 
aj voľba poslancov. Len tí občania, ktorým naozaj záleží 
na rozvoji obce, sa spolupodieľajú aj na jej skrášľovaní, 
budovaní a fungovaní. Tí občania, ktorí prídu na obec-
nú brigádu, pomáhajú na obecných akciách, zaklopú na 
dvere obecného úradu a ponúknu sa pomôcť tam, kde 
vidia, že je to potrebné. Alebo prídu s nápadom a pro-
jektom, ktorého úspešnosť zviditeľní obec sú tí, ktorí 
by mali byť v rade poslancov obecného zastupiteľstva. 
Pretože vedia o dianí obce, zaujímajú sa o ňu a chcú pre 
obec DOBRO!

Som nesmierne zarmútený z toho, že do komunálnej 
politiky sa hrnú ľudia, či už kandidáti na starostu obce, 
alebo poslanci, ktorým táto dedina posledných 8 rokov 
nič nehovorila. Nezaujímali sa o ňu, nezúčastnili sa jedi-
nej obecnej brigády, či nepriložili ruku k dielu, keď obec 
potrebovala pomoc. Možno sa niektorí pýtate ako ja: 
S akými úmyslami vstupujú títo ľudia do komunálnej po-
litiky? Mesiac pred voľbami im zrazu záleží na obci a jej 
občanoch? Alebo je za tým niečo iné… Možno vlastné 
záujmy, pozdvihnutie svojho ega, pýcha… Pred 8 rokmi 
sa ma táto istá skupina ľudí snažila zneuctiť a pošpiniť 
klamstvami moje meno. Dnes sa o to pokúšajú znova.

Preto by som vás ešte raz všetkých pozval ku ko-
munálnym voľbám 2022, aby sme ukázali, že nám nie je 
ľahostajné komu obec zveríme do rúk, pretože jej pred-
stavitelia rozhodujú o veciach, ktoré sa nás bezprostred-
ne týkajú a ovplyvňujú náš život. 

Starosta obce Slavomír Pocisk

Nový spoločný zberný dvor v Budmericiach

už čoskoro realita
pre občanov obce Jablonec
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Spojené voľby

1. Ivan Bošňák, Ing., 53 r., finančný manažér Bratislava - Záhorská Bystrica, DS, ODS, SPOLU, ŠANCA
2. Juraj Droba, Mgr., MBA, MA, 51 r., predseda BSK, Staré Mesto, SAS, PS, Team Bratislava
3.  Milan Lopašovský, PharmDr., 59 r., diplomat, Bratislava - Staré Mesto, STRANA MODERNÉHO  

SLOVENSKA (SMS)
4.  Ján Mažgút, Mgr., 40 r., hovorca, Bratislava - Petržalka, SMER-SD, SNS
5. Magdaléna Sulanová, Ing., 70 r., poslankyňa národnej rady, Bratislava - Rača, Kotlebovci - ĽSNS
6. Andrej Trnovec, RNDr., 59 r., manažér, Bratislava - Staré Mesto, Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
7. Dušan Velič, prof., Ing., DrSc., 56 r., štátny tajomník pre regióny, Bratislava - Záhorská Bystrica,  

ZA ĽUDÍ, SME RODINA, Kresťanskodemokratické hnutie, Magyar Fórum - Maďarské fórum
8. Štefan Zima, Mgr. art., 73 r., dôchodca, Vinosady, REPUBLIKA

1. František Kašický, PhDr., Mgr., PhD., MBA., LL.M., 53 r., diplomat - veľvyslanec, Častá,  
SMER - sociálna demokracia, Slovenská národná strana

2. Radovan Mičunek, RNDr., Ing., Mgr., PhD., 41 r., starosta, Píla, nezávislý kandidát 
3. Ivan Patoprstý, Ing., 57 r., starosta obce Báhoň, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, Kresťanskodemokratické  

hnutie, Magyar Fórum - Maďarské fórum
4. Lucia Rímešová, Mgr., 40 živnostníčka Igram Demokratická strana, ODS - Občianski demokrati  

Slovenska, ŠANCA, SPOLU - občianska demokracia
5. Jozef Savkuliak, PhDr., MBA., 51 r., starosta obce Budmerice, Strana obcí a miest - SOM SLOVENSKO

Zoznam zaregistrovaných kandidátov pre voľby predsedu BSK

Zoznam zaregistrovaných kandidátov pre voľby do zastupiteľstva BSK  
pre volebný obvod č. 20

Spojené voľby do obecných zastupiteľstiev a VÚC
Voľby do orgánov samosprávnych krajov a voľby do orgánov samosprávy obcí sa v roku 2022 vyko-
najú v jeden deň a to v sobotu 29. októbra 2022 od 7.00 do 20.00 hod. 

Vo voľbách do samospávy obce sa krúžkuje 1 starosta, 7 poslanci Obecného zastupiteľstva a pri 
voľbách do VÚC sa volí 1 predseda a 1 poslanec za náš volebný obvod.

Zoznam registrovaných kandidátov pre voľby starostu obce Jablonec

1. Ján Dzíbela, Ing., 44 r., nezamestnaný, nezávislý kandidát
2. Michal Križan, 39 r., živnostník-elektrikár, nezávislý kandidát
3. Slavomír Pocisk, 43 r., starosta, nezávislý kandidát

Zoznam registrovaných kandidátov pre voľby do obecného zastupiteľstva
1. Peter Čuperka, 38 r., servisný technik, NEKA
2. Vladislav Delinčák, 48 r., vodič sanitky, NEKA
3. Marek Dzíbela, 45 r., technik, NEKA
4. Alexander Hagara, 51 r., št. zamestnanec, NEKA
5. Patrik Hagara, 24 r., št. zamestnanec, NEKA
6. Vladimír Hasík, 37 r., elektrikár, NEKA
7. Matej Horváth, 43 r., skladník, NEKA
8. Peter Horváth, 34 r., živnostník, NEKA

9. Milan Krasňanský, 53 r., živnostník, NEKA
10. Michal Križan, 39 r., živnostník, NEKA
11. Rudolf Kucman, 62 r., vodič, NEKA
12. Helena Mackurová, 59 r., živnostníčka, NEKA
13. Ján Meszároš, 34 r., živnostník, NEKA
14. Andrej Novosedlík, 39 r., živnostník, NEKA
15. Ján Podmanický, 69 r., dôchodca, SMER-SD
16. Richard Poruban, 40 r., hasič-záchranár, NEKA
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Pýtali sme sa starostu

1. Prečo ste sa rozhodli opäť kandidovať za starostu?
Kandidujem, pretože mi záleží na našej obci Jab-

lonec. Žijem tu, mám tu rodinu, priateľov, ale najmä 
vnímam svoje okolie. Vidím potenciál obce a každým 
rokom aj väčšie možnosti, ako by sa obec mohla roz-
víjať. Túžim pre našich občanov vytvárať stále lepšie 
podmienky pre život. 

2. Aký by mal byť podľa vás ideálny starosta?
Taký, ktorý má za sebou reálne a úspešné projekty, 

skúsenosti z verejného života a samosprávy, je politic-
ky nezávislý a má atraktívny a reálny volebný program. 
Mal by vedieť odviesť kvalitnú prácu, nielen faktami, 
ale aj skutkami. Byť čestný, komunikatívny, reprezenta-
tívny a férovou prácou napĺňať potreby občanov. 

3.  Čo považujete za najväčšie úspechy vo funkcii sta-
rostu?
Práca v samospráve nikdy nie je o jednom človeku. 

Preto by som rád podotkol, že za tých osem rokov sta-
rostovania som mal okolo seba skvelý tím spolupracov-
níkov obecného úradu a poslancov, s ktorými sa nám 
spoločne podarilo v obci veľa. Mojou srdcovou záleži-
tosťou je náš vybudovaný náučno-poznávací chodník, 
teším sa aj z toho, že v našej materskej škole môžeme 
každým rokom od jej rekonštrukcie prijať raz toľko detí. 
A najnovšie, novo-vybudované chodníky, ktoré zabez-
pečia bezpečnosť nielen našich detí, ale všetkých oby-
vateľov obce. Kultúra spája ľudí. Usporadúvali sme veľa 
kultúrno-spoločenských akcií, ktorých sa naši občania 
s radosťou zúčastňovali. A to ma teší. V neposlednom 
rade musím vyzdvihnúť a poďakovať tým občanom, 
ktorí sa aktívne spolupodieľajú na rozvoji obce – bez 
nich by obec nenapredovala a nebol by v nej život. 

4.  Aká je vaša vízia pre lepší život v obci?
Rovnaká ako bežného človeka – rozvoj, modernizá-

cia a stále lepšie podmienky pre život v obci. 

5.  Čo všetko sa dá podľa vás spraviť za 4 roky v obci?
Mojou prioritou je vybudovať dom sociálnych slu-

žieb pre našich seniorov. Ďalej chýbajúce chodníky na 
dolnom konci obce. Pre mladších i starších občanov 
nové športoviská a hracie prvky v areáli futbalového 
ihriska – petangové, volejbalové ihrisko. Taktiež pod-
porím výstavbu štartovacích bytov pre mladé rodiny 
z Jablonca. Aby naše deti mali lepšie podmienky v ma-
terskej škole, pokúsili by sme sa to vyriešiť novou prí-
stavbou. Aj samotné parkovanie v okolí ZŠ a MŠ je kom-
plikované, preto by som rád vyriešil parkovaciu politiku 
v ich okolí. Naďalej by som chcel zabezpečiť kvalitný 
chod obce, skrášľovať ju a dbal by som na kultúrno-
-spoločenský život v nej. Taktiež sa chcem podieľať na 
tom, aby bola naša obec čo v najväčšej miere odkana-
lizovaná. 

6.  A čo by ste na záver odkázali občanom?
Milí občania, ak vám záleží na obci a jej dobrom fun-

govaní, prosím príďte voliť a zvoľte si takého starostu 
a poslancov obecného zastupiteľstva, ktorým na vás 
a vašich potrebách skutočne záleží. 

Pýtali sme sa starostu obce
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Zhrnutie 8 rokov starostovania

Vážení spoluobčania, 
uchádzam sa o vašu dôveru v komunálnych voľbách 2022 na starostu obce Jablonec. Za 16 rokov 
v samospráve som detailne spoznal potenciál našej obce. Od roku 2006 – 2014 som pôsobil ako 
zástupca starostu a od roku 2014 – 2022 zastávam funkciu starostu obce. Za posledných 8 rokov 
sa nám podarilo spoločnými silami so zamestnancami obecného úradu, s poslancami obecného 
zastupiteľstva, ale aj s ochotnými občanmi urobiť množstvo užitočnej práce v obci a našu obec 
posunúť míľovými krokmi vpred.

SKÚSENOSTI A KONKRÉTNE ČINY: 

 rekonštrukcia základnej školy a jej modernizácia
 rekonštrukcia materskej školy a škôlkárskej záhrady  

s detskými prvkami
 rekonštrukcia domu smútku
 rekonštrukcia vnútra obecného úradu
 dokončenie bezdrôtového rozhlasu od obecného 

úradu, za cintorínom, až po dolný koniec obce
 nové autobusové zástavky v celej obci (4)
 nové LED verejné osvetlenie v obci (aj na cintoríne) 
 nové chodníky na hornom konci obce v dĺžke 650 

metrov
 vybudovaný 4,3 km dlhý náučno-poznávací chod-

ník v Orgátoch s 5 opekaniskami 
 vybudovaná vyhliadková veža s obecnou vínnou 

pivnicou a piknikovou lúkou
 rekonštrukcia kaplnky Sv. Vendelína pri vyhliadk-

ovej veži 
 výsadba zelene v celej obci: v Orgátoch, na bývalej 

nelegálnej skládke odpadu na Vŕškoch, v centre 
obce 

 otvorenie občerstvenia Pod Lipkami
 zavedenie kompostovania – kompostéry do každej 

domácnosti, separovaného zberu
 rekonštrukcia vodojemu a následné zabezpečenie 

chodu obecného vodovodu TAVOSOM a. s. Trnava
 vybudovaný odvodňovací kanál v centre obce  

pri strednej zastávke 
 nové detské ihrisko v centre obce
 vybudovanie workoutového ihriska na Splave 
 pripravené projekty obecnej kanalizácie
 zakúpenie pozemku Na kole v centre obce
 fungovanie chodu obce 
 spolupráca a podpora občianskych združení, s Jed-

notou dôchodcov Jablonec, so Spolkom vinárov 
Jablonca

 fungujúci kultúrno-spoločenský život v obci
 zakúpenie obecného betlehemu pri kostole  

Sv. Márie Magdalény

TRADIČNÉ AKCIE V OBCI: 

 Čistenie potoka Gidra
 Kosenie a skrášľovanie náučno-poznávacieho 

chodníka
 Sadenie zelene a stromov a starostlivosť o nich
 Obecné brigády
 Úcta k starším – posedenie s našimi seniormi
 Hodové slávnosti
 Vianočné trhy
 Deň detí
 Mikuláš 
 Deň matiek
 Starostovský ples
 Uvítanie detí do života
 Súťaž vo varení gulášu, fazuľovice,  

gurmánskych špecialít
 Vinári od Gidry
 Silvestrovský chôdzo-beh
 Vínne soboty na vyhliadkovej veži 

Rozvoj obce pokračoval aj napriek prekážkam, 
ktoré nám prišli do cesty. Uvedomujem si, že bez 
ochotných a  aktívnych ľudí by to nefungovalo. Je 
však dôležité udržať trend správneho rozvoja, hos-
podárenia a riadenia. Preto som sa rozhodol po-
kračovať a dokončiť ďalšie úspešne rozbehnuté 
projekty:

 vybudovať dom sociálnych služieb v obci
 v novembri: otvorenie spoločného zberného dvoru 

v obci Budmerice 
 zrekonštruovať vonkajšok obecného úradu 

s parkovacími miestami
 vybudovať nové chodníky na dolnom konci obce 

s prepojením až do Cífera – časť Jarná 
 vybudovať nový športový areál na ihrisku
 cez projekty získať financie na prístavbu materskej 

a základnej školy na rozšírenie jej kapacity, 
vybudovanie spacej časti, kuchyne a jedálne, v ZŠ 
prístavba jednej triedy a sociálne zariadenie

 naďalej zabezpečovať kvalitný chod obce 
a obecného úradu
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 zastupovať obec a obhajovať záujmy väčšiny jej 
obyvateľov

 podporiť výstavbu štartovacích bytov pre mladé 
rodiny z Jablonca

 začať s budovaním kanalizácie v obci na dolnom 
konci s napojením v Cíferi – časť Jarná s prísľubom 
Tavosu a. s. Trnava

 vyriešiť parkovaciu politiku pri základnej 
a materskej škole

 rekonštruovať starý most cez Gidru smerom  
na vyhliadkovú vežu

Za tých osem rokov ste ma mali možnosť spoznať 
osobne. Viete, čo odo mňa môžete čakať. Nie som 
pre vás neznámy. Názor na mňa ste si vytvárali na 
základe mojich činov a nie podľa rečí druhých. To, 
čo som sľúbil, som aj splnil. Prajem vám pri voľbách 
vo volebnej miestnosti, aby ste sa správne a slo-
bodne rozhodli a podporili toho kandidáta, o kto-
rom ste presvedčení, že dokáže splniť to, čo sľúbil. 
A zároveň vám želám, aby ste si aj v týchto voľbách 
zvolili takých poslancov, ktorí nás budú spoločne 
posúvať vpred. 

Slavomír Pocisk

DETSKÝ MAMIČKOVSKÝ KLUB

OPEKANISKÁ NA NÁUČNOM CHODNÍKU

VYBUDOVANIE CHODNÍKOV NA HORNOM KONCI

Zhrnutie 8 rokov starostovania
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REKONŠTRUKCIA BUFETU 

DOM SMÚTKU

VYBUDOVANIE DETSKÉHO IHRISKA

PREDTÝM

PREDTÝM

POTOM

POTOM

Zhrnutie 8 rokov starostovania
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VYBUDOVANIE VYHLIADKOVEJ VEŽE A OBECNEJ VÍNNEJ PIVNICE

IHRISKO NA CVIČENIE

MOST NA SPLAVE

REKONŠTRUKCIA ŠKOLY

PREDTÝM

POTOM

Zhrnutie 8 rokov starostovania
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Október – Mesiac úcty k starším
V decembri v roku 1990 bol mesiac október vyhlásený Valným zhromaždením Organizácie spoje-
ných národov za Mesiac úcty k starším a 1. október za Medzinárodný deň starších. 

Mesiac úcty k starším

Starší si zaslúžia našu úctu po celý rok. No práve 
v októbri, ktorý je seniorom vyhradený, pripravila v kul-
túrnom dome obec Jablonec odpoludnie s bohatým 
programom, aby si ich uctila. 

Obec na čele s pánom starostom Pociskom, za-
mestnankyňami OÚ a poslancami OZ si uctili našich 
seniorov nad 70 rokov a prichystali pre nich pekné po-
poludnie pri slávnostnom posedení, ktoré sprevádzalo 
spevácke vystúpenie žiakov našej základnej školy pod 
vedením Mgr. Štepánky Oscitej. Spoločný obed, kávič-
ka s koláčom pri príjemnej hudbe, o ktorú sa postarala 
zo šlágru známa skupina Rytmus, no najmä vzájomné 

rozhovory vyčarili nejednému z nich úsmev na tvá-
ri. A  tak po peknom nedeľnom popoludní sa pobrali 
opäť každý do svojho príbytku s malým darčekom, no 
veríme, že v mysli a srdci s krásnymi spomienkami na 
tento deň. 

A na záver ešte jedna básnička od našich školákov: 
Milá babka, Milý dedko!

Ďakujeme vám za všetko.
Za tie chvíle starosti, úsmevu a radosti.

Mám vás veľmi rád, chcem vám darček dať.
Je to darček skromný, malý, o to viac s láskou daný.
Je to slovko ĎAKUJEM, ktoré vám vždy rád poviem.



10 číslo 2-2022

Chodníky

Bezpečne do školy, škôlky, kostola a obce
Našou víziou je, aby obec Jablonec bola príjemným a bezpečným miestom pre život našich občanov. 
Tomuto cieľu sme sa opäť spoločne priblížili, keď sa nám podarilo splniť dlho plánovanú výstavbu 
nového chodníka. Spoločnými silami sme dokázali, že ak všetci chceme, dielo sa podarí. 

Chodník bezpečne prepojil vyše 100 domov v zá-
stavbe IBV Sever s dôležitými bodmi našej obce – kos-
tolom, školou, škôlkou a obcou. Počas dvoch realizač-
ných etáp sa položilo celkom 1 346 m2 spevnených 
plôch na problémovom úseku v dĺžke 640,88 m. 

Výslednú podobu chodníkom dodal realizátor 
stavby - Obecné služby Budmerice s. r. o., na základe 
projektovej dokumentácie projektantov z kancelárie  
PRO-LINE, s. r. o. Budmerice. Tá bola vypracovaná už 
pred dvoma rokmi vďaka finančnej podpore Občian-
skeho združenia Zelený Jablonec, ktorý prispel nielen 
na projektovú dokumentáciu, ale aj nákupom materi-
álu. Aj táto skutočnosť hovorí o tom, že obec túto vý-
stavbu plánovala dlhodobo a hľadala finančné zdroje 
nie len na projektovú dokumentáciu, ale aj samotnú 
realizáciu stavby.

Výsledkom je mimoriadne skvalitnenie vizuálnej 
stránky ulice. Chodník je v súbehu s hlavnou cestou 
III. triedy, ktorá sa tiahne celou obcou. Chodník je na-
vrhnutý ako obojsmerný, so šírkou 1,5 m tak, aby po 
ňom oproti sebe mohli pohodlne prejsť cyklisti, aj rodi-
čia s kočiarikmi. Stavba chodníka pritom rešpektovala 
existujúci stav inžinierskych sietí, aj existujúce vjazdy 
ku rodinným domom.

Stavba sa realizovala v dvoch na seba nadväzujúcich 
etapách na úseku od Sušičky po Poľnohospodárske 
družstvo. 

V prvej etape sa vybudovalo prvých 286,2 metra dĺž-
ky. Povrch chodníka na tomto úseku tvorí liaty brúsený 
betón s vysokým štandardom, pričom problematické 
úseky boli debarierizované tak, aby uľahčili prístup au-
tám do domov, ale aj pohyb mamičiek s kočíkmi, cyklis-
tom, seniorom a deťom. 

V druhej etape o dĺžke 354,68 m bola riešená lo-
kalita, ktorá sa vzhľadom na existujúce hlavné rozvo-
dy vody a plynu nachádzajúce sa 1,5 m pod riešeným 
povrchom, musela technologicky riešiť inak. V tomto 
prípade projektant navrhol betónovú zámkovú dlažbu 
hrúbky 80 mm. 

Doterajšie náklady predstavovali čiastku 79  043,41  €. 
Vedeli sme, že obec Jablonec nedokáže z  vlastných 
zdrojov stavbu v takomto rozsahu financovať, ale ne-
vzdali sme sa. Systematicky sme sa vyše dvoch rokov 
pokúšali získať finančné prostriedky na realizáciu stav-
by. Nakoniec sme uspeli hneď v niekoľkých dotáciách 
a požadované finančné prostriedky sme získali. Záslu-
hu na tom má nielen starosta obce ale aj zamestnanci 
obecného úradu. Spracovanie jedného projektu zna-
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Chodníky

mená desiatky hodín práce. A ani kvalitne spracovaný 
projekt nie je zárukou toho, že obec uspeje a získa do-
táciu. Je to lotéria, kedy dúfame, že napriek mnohým 
neúspechom sa predsa len raz usmeje na nás šťastie.

A v prípade tohto projektu si tvrdá práca a šťastie 
podali ruku hneď niekoľkokrát:

Subjekt Výška príspevku
Dotácia Miestna akčná skupina 20 000,00 €

Dotácia z Bratislavského  
samosprávneho kraja

15 000,00 €

Fond rozvoja bývania 690,00 €

Rezervný fond 23 435,61 €

Poplatok za rozvoj 14 817,80 €

Občianske združenie  
Zelený Jablonec

5 100,00 €

Celková suma 79 043,41 €

Ani tento objem peňazí by však nestačil na realizá-
ciu projektu. Nemalú položku z toho tvoria samotné 
stavebné práce. A tu sa opäť ukázalo, čo všetko sa dá 
dokázať, ak sa spojíme. Vieme, že mnohým z vás záleží 
na tom, ako náš Halmeš vyzerá a ste stotožnení s na-
šou víziou, aby táto obec bola príjemným, bezpečným 

a kultúrnym miestom pre život. A neváhate si preto vy-
súkať rukávy a priložiť ruku k dielu.

Tešíme sa, že ste sa aj tentokrát pridali. Obec zorga-
nizovala v priebehu mája 2022 dve brigády. Prišli ste 
pomôcť malí, veľkí, starí aj mladí, muži aj ženy. Priniesli 
ste si hrable, lopaty, fúriky, krhle, technické zariade-
nia, stroje. Gazdinky napiekli, navarili. Na prvej brigá-
de, 7.mája, sme osadili obrubníky od čísla domu 1 až 
na autobusovú zastávku Sušička. Na druhej brigáde 
v poslednú májovú sobotu sme spoločne rozhŕňali na-
vezené drvené kamenivo, ktoré tvorilo jednu z vrstiev 
podložia chodníka. 

Celkovo sa zapojilo vyše 50 občanov, ktorí odpraco-
vali množstvo hodín dobrovoľníckych prác. Vďaka vám 
sme ušetrili nemalé finančné prostriedky. Ďakujeme.

Chodník obec symbolicky odovzdala občanom do 
užívania v auguste 2022. Aj keď od vybudovania chod-
níka uplynula len krátka doba, veríme, že sme už všetci 
zabudli, ako sme museli uhýbať do priekopy, jarku, keď 
sme sa chceli vyhnúť autám na ceste. Určite si vydých-
nu aj rodičia školou povinných detí, že cesta do školy je 
bezpečná. Veď na dobré sa rýchlo zvyká. Obec Jablo-
nec prosí o ohľaduplnosť, aby občania neparkovali svo-
je autá na novovybudovaných chodníkoch. 

Prajme si teda navzájom, aby sme si aj naďalej mohli 
v Jablonci zvykať na dobré.
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Vývoz odpadových vôd

Obec Jablonec musí riešiť občas problémy, ktoré nám príliš nevoňajú. Napríklad taký vývoz fekálií. Avšak 
z hľadiska dopadu na životné prostredie nemôžeme pred týmto problémom zavrieť oči a zapchať si nos. 

Keď ochota pomôcť a financie nejdú 
niekedy ruka v ruke

Vnímame, že aj vy občania citlivo reagujete na in-
formácie o nelegálnom vypúšťaní odpadových vôd 
do rigolov, potoka alebo do prírodného prostredia 
v okolí obce. Takýmto spôsobom sa nie len porušuje 
zákon, ale aktívne sa poškodzuje životné prostredie.

V snahe pomôcť občanom sa preto obec Jablonec 
začiatkom roka rozhodla poskytovať službu – Vývoz 
fekálií. Chceli sme tak vyjsť v ústrety požiadavkám 
našich obyvateľov. Služba mala byť poskytovaná bez 
zisku pre obec Jablonec tak, aby občan zaplatil len sa-
motné náklady úzko súvisiace s vývozom. Tieto nákla-
dy boli začiatkom januára vyčíslené na 60 eur.

Za týmto účelom obec zakúpila fekálne vozidlo 
značky TATRA 815 s objemom 12 m3. 

Pôvodný zámer bol, aby sa vývoz realizoval do naj-
bližšieho okolia Jablonca, primárne do čističky odpado-
vých vôd v Modre alebo do čističky v Budmericiach. Dô-
vodom tohto „blízkeho“ riešenia boli najmä prepravné 
náklady. Avšak Bratislavská vodárenská spoločnosť vý-
voz do Modry zamietla z hľadiska plnej kapacity. A rov-
nako nedovolila ani vývoz do Budmeríc z dôvodu, že čis-
tička v Budmericiach nezvládne pojať navýšený objem.

V snahe poskytnúť túto službu sme sa nevzdali 
a  požiadali sme o pomoc Trnavskú vodárenskú spo-
ločnosť. Od nej sme dostali povolenie na vývoz na 
čističku odpadových vôd v Zelenči, ktorá je vzdialená 
od obce Jablonec 22 km. To ale znamenalo nemalé 
navýšenie prepravných nákladov. Spotreba fekálneho 
vozidla TATRA je 45 l/100 km. Z plánovaného vývozu 

do blízkeho okolia muselo fekálne auto za účelom vý-
vozu absolvovať tam a späť trasu dlhú 44 km.

Táto skutočnosť spolu s najbližším vývojom uda-
lostí na začiatku tohto roka veľmi negatívne ovplyvni-
la poskytovanie tejto služby, ktorá sa tak stala neren-
tabilnou pre obec a samotného občana.

Od februára tohto roka sa postupne začali zvyšo-
vať ceny za pohonné hmoty. To zapríčinilo, že jeden 
vývoz dvanástich kubíkov fekálií za zvýšil priemerne 
o viac ako 25 %. Spolu so mzdou za zamestnanca 
(šoféra, ktorý obsluhoval vozidlo), poistením vozidla, 
započítaním amortizácie vozidla a vývozu odpadovej 
vody fekálií na ČOV v Zelenči sa cena zvýšila výrazným 
spôsobom, z pôvodne plánovaných 60 eur za 1 vývoz 
na 80 eur za 1 vývoz. 

Ďalším faktorom bol samotný záujem občanov 
o túto službu. Prvotný prieskum indikoval záujem 100 – 
150 domácností. Tieto očakávania sa nenaplnili. Reálny 
záujem o službu prejavilo nakoniec len 30 domácností.

Obec Jablonec prostredníctvom svojej s. r. o. po 
prvých 3 mesiacoch zhodnotila, že táto služba je ne-
rentabilná za sumu 60,- €. Ak by sa chcelo poskytova-
nie tejto služby udržať, musel by sa navýšiť poplatok 
za poskytovanie služby pre občana na 90 – 100 eur za 
1 vývoz. A to by bolo z hľadiska financií zasa neúnosné 
pre vás, občanov. 

Napriek tomu sme sa len tak ľahko nevzdali a na-
šim občanom ponúkame riešenie. Obec Jablonec 
uzatvorila zmluvu na vývoz fekálií s vývozcom z obce 
Budmerice, ktorý má povolenie na vývoz do čističky 
odpadových vôd v Modre. Cena za jeden vývoz je 70 
eur. Občania, ktorí prejavia záujem, si môžu telefonic-
ky alebo osobne na obecnom úrade v Jablonci rezer-
vovať termín na vývoz. Obec Jablonec na dohodnutý 
termín dohodne vývoz fekálií. Obec Jablonec si za toto 
sprostredkovanie neúčtuje žiaden poplatok a funguje 
len ako sprostredkovateľ služby pre občanov.

Veríme, že takýmto spôsobom pomôžeme našim 
občanom a zároveň budeme chrániť naše životné 
prostredie, aby nám všetkým aj naďalej voňalo bývať 
v Jablonci.
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V roku 2019 sa obec Jablonec podujala na spracovanie projektovej dokumentácie k vodozádržným opat-
reniam v obci a vďaka tomuto projektu sme chceli nekontrolovateľnú vodu v našej obci  usmerniť tak, aby 
neboli obyvatelia Jablonca a ich nehnuteľnosti ohrozované týmto živlom. 

Vodozádržné opatrenia v našej obci 
– projekt zmarený

V projekte, ktorý sa týka celej našej obce sa udialo 
doteraz nasledovné: 
– spracovanie celej dokumentácie nás stálo 2 900 eur,
– vypracovanie žiadosti a veci s tým súvisiace nás stáli 

1 375 eur,
– proces stavebného povolenia bol zahájený v máji 

roku 2019 a získali sme právoplatné stavebné povo-
lenie,

– žiadosť o poskytnutie nenávratného finančného 
príspevku bola podaná 18. 06. 2020 na sumu 195 
275, 98 eur

– obec podpísala zmluvu 19.11.2021 na celkovú výšku 
dotácie 195 275, 98 eur

– celý projekt je rozdelený na dve časti a to lokalitu 
,,A" a lokalitu ,,B". Lokalita ,,A" sa týka odvodnenia 
v časti Jablonca pri kostole a lokalita ,,B" sa týka od-
vodnenia v časti Jablonca pri Obecnom úrade

Napriek faktu, že máme všetky podmienky na túto 
výstavbu splnené, našla sa nakoniec jedna prekážka, 
ktorú vniesla do obce a tohto projektu nemenovaná ro-
dina z Jablonca a podanou žalobou na súde zamedzila 
realizáciu, pretože pozemky, na ktorých sa má stavba 
budovať, sú predmetom práve tohto súdneho sporu.  

Aj keď súd definitívne ešte nerozhodol, vznikla prekážka 
ďalšieho postupu pre obec a výstavbu vodozádržných 
opatrení nemôžeme realizovať. Schválená dotácia vo 
výške 195 275, 98 eur musela byť odrieknutá ako celok 
a jej poskytovateľ žiaľ nepovolil samostatne realizáciu 
ani lokality ,,B". Týmto sme definitívne prišli o možnosť 
realizácie vodozádržných opatrení v obci Jablonec. 

Projekt spracovania takejto žiadosti je časovo, fi-
nančne a logisticky veľmi náročný. Vyžaduje si veľa in-
vestícií zo strany obce, ktoré takto vyjdú úplne na zmar 
nehľadiac na množstvo práce pri príprave projektu, 
stavebného povolenia, poskytnutie súčinnosti pri všet-
kých krokoch súvisiacich s projektom. A dôvod? Často 
vlastný individuálny záujem jednotlivca, ktorému sa 
teraz má podriadiť celá obec a všetci jej ostatní oby-
vatelia? 

Otázkou zostáva, čo sa bude diať, keď prídu veľké 
dažde, ktoré spôsobujú lokálne povodne. Ako ochráni-
me našich občanov? Kto bude niesť zodpovednosť za 
škody spôsobené týmto živlom? Projektom vodozá-
držných opatrení sme chceli chrániť našich obyvateľov 
a zvýšiť bezpečnosť bývania tak, aby ohrozenie vodou 
bolo minimálne. Žiaľ, nateraz sme v našej aktivite za-
brzdení. 

Zmarený projekt vodozádržných opatrení

Lokality určené podľa projektovej dokumentácie. Miesto realizácie projektu: Lokalita A sa nachádza pri Hliníku oproti 
kostolu v uličke a lokalita B je "Na kole" pri kultúrnom dome (centrum obce).
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Vinári od Gidry

Vinári od Gidry
Posledná júnová sobota sa v Jablonci už nejaký ten rôčik nesie v znamení dobrého vína. Inak tomu 
nebolo ani tento rok. Náučno-poznávací chodník od Silnice až po Jarnú sa opäť premenil na dlhú 
"vínnu uličku", ktorá prilákala k potoku množstvo milovníkov vína nielen z našej obce, ale aj z okoli-
tých dedín a miest.

Tento rok sa na obľúbenej akcii – Vinári od Gidry – predstavilo 30 
vinárov a vinohradníkov z Jablonca, Budmeríc, Báhoňa, Cífera, Vištuka, 
Čataja a Štefanovej. Celkovo si návštevníci mohli vybrať z približne 150 
vzoriek vín. Každý si tak mohol nájsť to svoje "vysnívané", či už obľu-
buje suché, sladšie, biele, červené, alebo dokonca menej tradičné ovoc-
né vína. A kto si ani tak nevedel vybrať, vinári vždy ochotne poradili 
a k tomu pridali aj množstvo zaujímavých informácií, či už o konkrétnom 
víne, alebo samotnej výrobe vína. 

Popri degustovaní vín si návštevníci mohli dať aj čo-to pod zub. Viná-
ri mali na svojich stanovištiach pripravené drobné občerstvenie a okrem 
toho boli v ponuke aj cigánska pečienka, fazuľovica alebo langoše. 

Nechýbal, samozrejme, ani tradičný hudobný doprovod v podobe harmonikára, ktorý svojimi ľudovými pesnička-
mi rozospieval nejedného okoloidúceho. Podujatie Vinári od Gidry opäť zožalo veľký úspech, nieslo sa v príjemnej 
atmosfére a  ľudia strávili krásny deň v jedinečnom prostredí v kruhu rodiny, priateľov či známych. Veľká vďaka 
patrí všetkým, ktorí sa podieľali na uskutočnení tejto akcie a už teraz sa tešíme na budúci rok.
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Vínne soboty/Do nekonečna a ešte ďalej!

Vínne soboty
Od apríla do septembra sa na našej 
Vyhliadkovej veži každú prvú sobo-
tu v mesiaci konali otvorené degus-
tácie vína lokálnych vinárov.

Spolu viac ako tucet vinárov z Jab-
lonca, Budmeríc, Báhoňa a ďalších obcí 
v okolí predstavilo svoje umenie v po-
dobe výborných vín, ale pripravené boli 
aj rôzne gurmánske špeciality, slané 
a sladké pochutiny.

Sme veľmi radi, že sa vinárska tradí-
cia nášho regiónu stále rozvíja a aj naša 
obec organizáciou týchto podujatí zo-
znamuje občanov s vinárskym umením. 
Pevne veríme, že aj budúci rok budú vi-
nári s radosťou prezentovať svoje vína 
a najmä, že vy, občania, to oceníte svo-
jou návštevou na Výhliadkovej veži po-
čas Vínnej soboty.

Do nekonečna a ešte ďalej!
V sobotu, 3. septembra 2022, sa na našej Vyhliadkovej veži zišli milovníci hviezd, vesmíru, dobrého 
jedla, vína, hudby, kníh, dospelí aj deti. Spoločne sme so Slovenskou organizáciou pre vesmírne ak-
tivity, OZ Chrobáčiky pri MŠ Jablonec a SOLAR - Hvezdáreň Senec vďaka finančnej podpore Nadácie 
ZSE pripravili výnimočný program.

Na návštevníkov čakali teleskopy na pozorovanie Slnka aj nočnej oblohy. Okrem Slnečných škvŕn mohli po zo-
tmení záujemcovia vidieť aj Mesiac, hmloviny a planéty Saturn a Jupiter spolu s jeho mesiacmi. O odborný výklad, 
oboznámenie so súhvezdiami a obsluhu teleskopov sa postarali členovia združenia SOLAR Hvezdáreň Senec, Ja-
roslav Simon a Klára Baloghová a Slovenskej organizácie pre vesmírne aktivity, Jakub Kapuš a Monika Kubičáková. 
Občianske združenie Chrobáčiky pri MŠ Jablonec zabezpečilo chutné sladké občerstvenie v podobe muffinov, 
báboviek a ďalších koláčikov. Pre deti boli pripravené bohaté tvorivé dielničky, kde si mohli vyrobiť množstvo zau-
jímavých vecí, stavebnice, spoločenské hry a tiež miniknižnica plná zaujímavých knižných tipov pre všetky vekové 
skupiny. Po zotmení čakalo na deti čítanie pri baterke, ktoré viedla Klára Ševčíková.

Hlad mohli návštevníci zahnať výborným fazuľovým gulášom, posúchmi či pagáčikmi a k dispozícií boli tiež 
špekačky, ktoré si mohli veľkí aj malí opiecť pri pripravenom ohnisku. Rodičia aj starí rodičia mali možnosť ochut-
nať výborné vína od lokálnych vinárov. Vinári Peter Pocisk, Matej Šatura, Peter Komár a Samuel Morvay im ochotne 
porozprávali o pôvode a výrobe jednotlivých druhov. V archívnej pivnici v suteréne výhliadkovej veže bolo možné 
si vychladené fľaše vína aj zakúpiť. Celá táto výnimočná udalosť sa mohla konať vďaka finančnej podpore Nadácie 
ZSE, za čo srdečne ďakujeme!
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Letný tábor

Pre Jablončanov a ostatných návštevníkov bol aj 
tento rok pripravený bohatý kultúrny program. Nechý-
bali hudobné koncerty, šport, tanec, kolotoče ani rôzne 
atrakcie pre deti. Hodový víkend odštartoval už v pia-
tok Pod lipkami, kde nám svoje saxofónové melódie 
predviedol riaditeľ ZUŠ Budmerice Ondrej Slávik. 

V sobotu večer je už tradične vyhradený čas na ho-
dovú zábavu. Tento rok nám prialo aj počasie, a tak 
"kolo" pri starom kúpalisku doslova praskalo vo šví-
koch. Na úvod nám zahrala kapela David Band, ktorá 
mnohých príjemne prekvapila a rozprúdila tanečný 
parket tak, ako sa patrí. Na ňu nadviazala už dobre zná-
ma skupina Exil, ktorá sa postarala o zábavu po zvyšok 

noci. Niektorí tanečníci a hodovníci vydržali na "kole" 
až do rána bíleho. 

Po výdatnom nedeľňajšom obede treba aj trochu 
pohybu. Ten rozhodne nechýbal našim futbalistom, 
ktorí si v tradičnom hodovom zápase zmerali sily s muž-
stvom starých pánov z Cífera. Súboj priniesol výborné 
výkony hráčov, slušné tempo, okulahodiace akcie a aj 
krásne góly. Pred peknou diváckou kulisou sa napokon 
z víťazstva tešili domáci Jablončania po výsledku 4:3. 
Po futbale prišiel na rad ešte posledný bod programu – 
Oldies party pod taktovkou DJ Michaela G. Pevne verí-
me, že ste si Hodové slávnosti užili a budúci rok sa opäť 
vidíme! 

Hody patria k tradičným sviatkom snáď v každej slovenskej obci. Výnimkou nie je ani Jablonec. Ho-
dové slávnosti sú dlhé roky neodlúčiteľnou súčasťou našej obce a každoročne sa ne všetci tešíme. Je 
to skvelá príležitosť stretnúť sa s rodinou či známymi a spoločne sa dosýtosti zabaviť.

Hodovali sme až do rána bíleho
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Výstava korytnačiek

V dňoch od 17. do 19. júna 2022 usporiadal Klub chovateľov korytnačiek v Kultúrnom dome v Jab-
lonci celoslovenskú výstavu korytnačiek. Na výstave bolo vystavených spolu 72 kusov korytnačiek, 
v zastúpení 17 druhov z celého sveta. 

Účelom našej výstavy bolo, aby sme laikom ukázali, 
že na svete existuje mnoho druhov korytnačiek a nie 
iba dve a to suchozemská a vodná. Tým, ktorí už majú, 
alebo si len chcú zadovážiť korytnačku, zas poradiť ako 
správne takého zverenca chovať, aby dobre prospero-
val a robil majiteľovi radosť dlhé roky. Pre deti to bola 
nádherná ukážka korytnačej fauny z celého sveta. Vi-
dieť tam bolo korytnačky bežné, ale aj vzácne, ako aj 
jedny z tých najmenších, no mali sme aj zastúpenie jed-
nej z najväčších korytnačiek sveta a to korytnačku ob-
rovskú, ktorá je pôvodom zo súostrovia Seychely, Mau-
rícius. Z tých najmenších to bola korytnačka egyptská. 

Z tých vzácnejších zase korytnačka pavúčia, či koryt-
načka lúčová, ktoré sú endemitmi ostrova Madagaskar, 
čo znamená, že nikde inde na svete sa nenachádzajú 
a prognózy sú také, že do pár rokov môžu vymrieť aj 
tam. Vidieť bolo druhy pralesné, polopúštne, tropické 
ako aj typicky európske. 

V neposlednom rade sme sa chceli aj my chovatelia 
pochváliť so svojimi dochovanými jedincami. Tí, čo nie-
čo také chovajú vedia, že ich chov nie je niekedy jedno-
duchý. Je veľmi zdĺhavý, pretože korytnačky všeobecne 
dlho rastú a aj finančne je to dosť náročné. 

Chcel by som sa touto cestou poďakovať všetkým, 
ktorí nám pomohli pri realizácií tejto výstavy, hlavne 
pánovi starostovi Slavomírovi Pociskovi, ako aj všetkým 
pracovníkom obecného úradu a ostatným, ktorí prilo-
žili ruku k dielu. 

Dúfam, že nie len my členovia klubu, ale aj všetci tí, 
ktorí nás navštívili, mali z toho dobrý pocit a odniesli 
si krásny zážitok. Verím, že sa znovu stretneme takto 
o rok na druhom ročníku s ešte väčším počtom vysta-
vených jedincov aj návštevníkov.

Za členov Klubu chovateľov korytnačiek  
predseda Jaro Valentín

Výstava 
korytnačiek v Jablonci
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A predsa sme začali …
Slovenské príslovie hovorí: „Čo malo začiatok, musí mať aj koniec.“ Mohli by sme si túto ľudovú 
múdrosť povedať inak: „Každý koniec môže byť aj začiatkom.“ A tak koniec letných prázdnin pre 
všetkých obyvateľov školy symbolizoval začiatok nového školského roka. Aj keď to počas letných 
prázdnin  vyzeralo tak, že to nebude také jednoduché. 

Škola

Ako už mnohí viete, elektroinštalácia v škole bola 
poruchová, a z tohto dôvodu  nebola ďalej bezpečná 
pre deti. Hoci financie na opravu neprišli, predsa len 
sa začalo s rekonštrukciou, pri ktorej sa hneď aj znížili 
stropy a vymaľovali triedy. Na začiatku augusta bolo 
všetko po starom a 5. septembra už v novom šate.  
Avšak bez potrebných financií. Je to vôbec možné? 
Áno, je. Preto je na mieste napísať jedno veľké:

„ĎAKUJEME. “
A tým, ktorým ďakujeme skutočne nie je málo. Ďa-

kujeme všetkým, ktorí mali chuť pustiť sa do opravy, 
hoci neboli peniaze. Všetkým, ktorí verili, že sa to po-
darí. P. riaditeľke a p. starostovi, že si povedali áno, mu-
síme to zvládnuť a začali konať. Peťovi Oscitému a Pa-
linovi Cíferskému, ktorí staré elektrické káble vymenili 
za nové a všetci si určite vieme predstaviť, čo všetko 
sa skrýva pod slovným spojením: vymeniť káble, pre-
tože práce okolo toho je naozaj veľmi veľa. P. Janko-
vi Pastuchovi, že ponúkol pomoc, ktorú ponúkne iba 
málokto: od materiálu, cez ľudí, financie a bonusom 
celého multi balíčka je jeho dobrá nálada, keď  vstúpi 
na školskú pôdu. Asi má na školské časy dobré spo-
mienky 😊. Pohodu rozdával aj s ďalším dobrodincom, 
p. Marekom Kulifajom a členmi ich rodiny. Všetci títo 
vyššie spomenutí ľudia si to obrovské ďakujeme zaslú-
žia. Nebolo to raz, čo ste v auguste prechádzali večer 
okolo školy a svietilo sa tam. A to si ľahko domyslíte, 
koľko bolo asi hodín, keďže v lete je dlho svetlo. Neza-
budnuteľný bol aj moment, keď z okien domov rozvo-
niavala vôňa chutnej domácej polievky a rezňov a vy 
vojdete do školy a tam vidíte chlapov ako hora, drhnúť 
zem po maľovke a umývať hore pod stropom plynové 

rúry na vysokom dvojáku, aby uľahčili prácu tým, ktorí 
prídu po nich. Otcovia, ktorí majú zamestnania, rodiny, 
no napriek tomu svoj čas trávili v našej škole. Hoci sa 
chlapci veľmi snažili, priestory týždeň pred 5. septem-
brom, kedy mali deti ísť prvýkrát do školy, sme my, za-
mestnanci našej školy, nemali šancu  vyčistiť a nachys-
tať tak, aby sa začalo. Preto ďalšie veľké ďakujeme patrí 
rodičom, deťom a všetkým, ktorí 31.8. prišli s čistiacimi 
prostriedkami a pomohli nám s upratovaním. A prišlo 
ich toľko, že sme to ani vo sne nečakali. Bolo to veľmi 
milé stretnutie, veľká pomoc, preto naozaj ďakujeme. 
Spomínaní chlapci nám doklepli aj niekoľko drobných 
opráv, ako napríklad zlomené parapety. Kvapká umý-
vadlo alebo máme odtrhutý prah? Nevadí. To opravili 
starostove ruky, ktoré si neskôr zašpinil od hliny, lebo 
nám, na naše prekvapenie, zasadil nejaké ozdobné 
rastlinky na stred školského dvora. Pri zavedení elektri-
ny v zborovni bolo treba vyrezať z podlahy? A čo s tou 
dierou v podlahe z pvc a betónu? Jednoduché rieše-
nie: zavolali sme p. Jarka Valentína. Hoci lieta z práce 
do práce, nikdy nepovie nie. Ani sme nestihli mrknúť 
okom a podlaha bola v pôvodnom stave bez známok 
porušenia. Veru, sú to ďalšie skutky, ktoré si zaslúžia 
slovo ďakujeme. V tejto chvíli si možno poviete, že sú 
to iba drobnosti, ktoré dokáže každý. Niekedy však 
každý môže znamenať, že to neurobí nikto. Možno 
niektoré z tých činností sú také “drobnosti”, ale drob-
nosti sú na to, aby pripomínali veľké veci. A pre nás to 
veľká vec bola. Ak sa práve teraz zamýšľate, či spomí-
naní ľudia konali z nejakých zištných dôvodov, je to ná-
zor, na ktorý máte právo. My však vieme, že cez leto sa 
diali v škole veci, lebo ich uskutočňovali ľudia s veľkým 
srdcom a ochotou. Boli sme pri tom, keď tie ich  srdcia 
bolo počuť. A možno práve toto je cesta, ako by sa me-
dzi ľuďmi mohlo lepšie žiť. To je však na každom z nás. 
Snáď to  “každý z nás” nikdy nenahradí slovo nikto. 

Čo je však už teraz isté je, že nám je v škole dobre. 
Máme ju vynovenú, voňavú, čistú, svetlú a hlavne plnú 
krásnych a šťastných detí. A to je zas naša cesta. Snáď 
sa nám podarí, aby po nej tí naši drobcovia dokráčali 
s ľahkosťou až tam, kam treba. Veríme, že áno. Veď sa 
nám na tú cestu pekne svieti 😊!
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Škôlka

Škôlkari a ich plány...
V školskom roku 2022/2023 sme privítali 56 detí. Okrem zabehnutých škôlkarov aj 14 nových, kto-
rých pán starosta pozval na deň otvorených dverí v sobotu 3. septembra, aby sa deti oboznámili s 
prostredím materskej školy.

V minulom školskom roku, keď sa uvoľnili opatrenia 
a mohli sme začať opäť s plánovaním akcií v MŠ, prvou 
našou akciou bolo vystúpenie pri príležitosti Dňa ma-
tiek, ktoré sme pre naše mamičky usporiadali v školskej 
záhrade. Ďalšou akciou bol karneval na Deň detí spo-
ločne s rodičmi, ktorí pripravili občerstvenie pre deti a 
zúčastnili sa v maskách aj s pani učiteľkami.

Na koncoročný výlet sme sa vybrali do Eko Parku 
Piešťany. Deti si mohli prezrieť rôzne zvieratá, niektoré 
mohli aj kŕmiť v kontaktných výbehoch. Zabávali sme 
sa na rôznych prístupných atrakciách, ako napr. tram-
políny, preliezky, lanopark či tobogany. Poslednou ak-
ciou bola Rozlúčka s predškolákmi, kde si prvýkrát 
naši predškoláci prevzali pri slávnostnom stužkovaní 
„Osvedčenie o získaní predprimárneho vzdelávania“ a 
dostali darček, ktorý im má pomôcť k úspešnému zača-
tiu v základnej škole.

V tomto školskom roku sme začali divadielkom „Roz-
právkový autobus“, ktoré nám prišiel zahrať Martin Žák, 
ktorého deti Jablonca veľmi dobre poznajú. Dohodli 
sme sa aj na ďalšom predstavení v decembri, a to „Zim-
ná rozprávka“ spolu aj so základnou školou v Spoločen-
skom dome.

V septembri si boli naše deti posadiť jabloň na ná-
učnom chodníku pri rozprávkovej tabuli č. 5 „Jablonku 

z Jablonca“, o ktorú sa deti materskej školy budú starať 
a sledovať, ako rastie a ako vyzerá v každom ročnom 
období. Najbližšie je naplánované Jabĺčkové hodova-
nie, ktoré pripravuje Občianske združenie Chrobáčiky 
a „maľovanie svetlonosov“, ktoré bude v školskej zá-
hrade spoločne s rodičmi.

Ako ste sa všetci v poslednom čísle Hlásnika dozve-
deli, je podaný projekt na rozšírenie materskej školy. 
Táto udalosť je stále v procese vybavovania a boli by 
sme veľmi radi, ak by sa tento projekt podarilo zrealizo-
vať, nakoľko kapacita v materskej škole je nedostačujú-
ca. Dopyt na umiestnenie detí je stále väčší a súčasné 
priestory sú malé.

Bc. Mária Cíferská, riaditeľka MŠ
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OZ Chrobáčiky

Chrobáčiky opäť nelenili
Milé Chrobáčiky, rodičia, deti a priatelia, 
za uplynulý štvrťrok sme opäť nelenili, ale snažili sa 

zveľaďovať našu obec Jablonec, či ukázať deťom dôle-
žitosť čítania kníh aj počas letných prázdnin. 

Pri príležitosti Dňa Zeme sme na konci apríla vďaka 
získaným finančným prostriedkom, vo výške 1 500 Eur 
z grantu od Nadácie ZSE, mohli v spolupráci s obcou 
Jablonec vysadiť tzv. remízky, teda malý hájik v  poli 
smerom na Vyhliadkovú vežu v Jablonci, čím sme 
prispeli k záchrane biodiverzity v našej obci. Na výsad-
be sa podieľali zamestnanci a priatelia obce Jablonec 
spolu s pánom starostom, rodičia, starí rodičia, priatelia 
aj deti a my Vám za to z celého srdca ĎAKUJEME. Verí-
me, že nám táto výsadba v budúcnosti prinesie príjem-
ný pohľad a hlavne úžitok. 

Počas letných prázdnin sme sa už druhýkrát zapo-
jili do krásneho projektu – Prečítané leto 2022, kedy 
sme vám prostredníctvom našej FB stránky každý týž-
deň predstavili množstvo knižných publikácii pre deti 
v rámci týždennej témy Prečítaného leta. Rovnako sme 
sa vám snažili priniesť rôzne zaujímavosti, typy na výlety, 

nápady na tvorenie s deťmi, či iné aktivity, vďaka ktorým 
mohli vaše deti, ale aj vy, prežiť leto ešte aktívnejšie. 

Letné prázdniny sme potom spoločne zakončili Čí-
taním pod hviezdami na Vyhliadkovej veži v Jablonci. 
Čítanie pod hviezdami však nebolo len o čítaní, ale deti 
spolu s rodičmi si tam mohli vytvoriť svoj lapač snov, 
alebo záložku do knihy, opiecť si dobroty, zahrať sa a asi 
tým najväčším lákadlom bolo pozorovanie slnka, Me-
siaca, planét a hviezd s profesionálnymi ďalekohľadmi. 
Pozorovanie oblohy takými ďalekohľadmi bavilo nie 
len deti, ale aj nás dospelých, a preto sa chceme srdeč-
ne poďakovať pani Monike Kubičákovej a pánovi Jaku-
bovi Kapušovi za túto úžasnú možnosť. 

Počas uplynulého štvrťroka sa nám podarilo získať 
aj ďalšie finančné prostriedky vo výške 720 Eur zo za-
mestnaneckého grantu od Nadácie SPP na revitalizá-
ciu verejného priestranstva pod Vyhliadkovou vežou 
v Jablonci, čo v našom prípade znamená, že čo chvíľa sa 
deti a možno aj dospelí budú zabávať na lanovej dráhe 
pod Vyhliadkovou vežou. Za podanie projektu ďakuje-
me pani Slávke Ochabovej ml. – zamestnankyni SPP. 

V neposlednom rade by sme chceli veľmi pekne po-
ďakovať všetkým, ktorí nám tento rok venovali svoje 2% 
dane z príjmu. Za získané peniažky už vymýšľame a plá-
nujeme spoločenské akcie pre deti, ale aj ako a čo v našej 
škôlke, či obci opäť zveľadiť. Patrí Vám naše ĎAKUJEME.

Naše plány na spoločné aktivity na tento školský rok 
sa celkom zapĺňajú, tak veríme, že nám to už nič nepre-
kazí, a že sa s dobrou náladou a úsmevom na perách 
čoskoro na jednej z nich vidíme. 

Už teraz sa na Vás tešíme. 
Mgr. Ivana Pozemková

OZ Chrobáčiky pri MŠ v obci Jablonec

 

 

 

 

 

 

 



Denné letné tábory

Prvý turnus – Kids Summer Camp, sa konal od 18. 
do 22. júla a bol otvorený pre deti vo veku 8 až 12 ro-
kov. Ako už samotný názov napovedá, išlo o denný 
tábor s intenzívnou výukou anglického jazyka. Nebo-
lo to však ako v škole, pretože pod vedením lektoriek 
sa interaktívnou formou deti ponorili do angličtiny na 
celý týždeň. Každý deň sa týkal jednej témy, o ktorej 
sa dozvedeli množstvo nových informácií, experimen-
tovali, hrali sa, komunikovali, športovali, tvorili a čítali. 
Poobedné pohybové aktivity v Jablonci a okolí spájali 
učenie a zábavu. Deti tak boli v kontakte s angličtinou 
celý deň! Snahou lektoriek bolo najmä to, aby si deti 
z dní strávených v tábore odniesli krásne a hodnotné 
zážitky a tiež poznanie.

Druhý turnus, ktorý prebiehal počas augusta, bol 
určený najmä mladším deťom vo veku 5 až 7 rokov. Pre 

mnohých účastníkov to bol prvý letný tábor a to je veľ-
ká vec!

Preto bol program, aktivity aj denný harmonogram 
prispôsobený tak, aby sa deti cítili príjemne, mali čas na 
hry, učenie, zábavu, aj relax.

Ráno začínalo témou dňa, hrou a krátkou vzdeláva-
cou aktivitou. Nasledovalo spoločné tvorenie, množ-
stvo športových a pohybových aktivít, ktoré po výdat-
nom obede vystriedal relax. Jedným z cieľov denného 
tábora bolo, aby si deti odniesli okrem pozitívnej skú-
senosti a krásnych zážitkov aj vedomosti a zručnosti, 
ktoré budú bežne využívať medzi doma, medzi kama-
rátmi, v materskej, alebo základnej škole.

Celý organizačný tím veľmi pekne ďakuje za pozitívne 
ohlasy, spätnú väzbu a milé slová a spoločne veríme, že aj 
v lete 2023 prejavia rodičia a deti záujem o túto aktivitu!

V našej obci sa snažíme prinášať pre deti čo najviac aktivít a možností, ako efektívne tráviť voľný 
čas. Vďaka úzkej spolupráci s občianskym združením Slovenská organizácia pre vesmírne aktivity 
a s lektorkami, Mgr. Klárou Ševčíkovou a Mgr. Monikou Kubičákovou, sa nám aj tento rok podarilo 
pripraviť denný letný tábor, dokonca v dvoch turnusoch!

Denné letné tábory 2022
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Jednota dôchodcov

Starosta pri nástupe do funkcie mal cieľ zriadiť spo-
ločenstvo seniorov, vďaka ktorému by aj seniori mali 
možnosť stretnúť sa, robiť rôzne aktivity a spoločne si 
užívať život. Tento cieľ naplnil a JDS Jablonec je už nie-
koľko rokov realitou. V roku 2022 sa pán Orlický rozho-
dol ukončiť svoje pôsobenie ako predseda. Pôsobenie 
vo výbore ukončila aj Mária Orlická a Mária Jarábková. 
Za ich prácu sa chceme poďakovať, lebo ju vykonáva-
li veľmi svedomito a zodpovedne. Pán Orlický spolu 
s manželkou Máriou usporiadali všetky ,,papierovačky“ 

a vniesli do organizácie nový vietor. Na výročnej člen-
skej schôdzi sa volil nový výbor. Predsedkyňou sa stala 
Mgr. Jana Jašurková, podpredsedom Slavomír Pocisk, 
hospodárka Mgr. Miriam Májeková, tajomníčka Mgr. 
Andrea Hinčeková. Nové vedenie výboru je dočasné 
a veľmi sa tešíme, že budeme môcť toto žezlo odovzdať 
niekomu z aktívnych členov. Činnosť JDS Jablonec sa 
nezastavila. Urobili sme si 2. mája spoločnú opekačku 
v Čuperkových zákrute, zúčastnili sme sa Dňa detí, po-
tom akcie Vinári od Gidry, kde naša osvedčená kuchár-

Jednota dôchodcov Slovenska, z. o. Jablonec
Život sa vracia pomaly do normálu, len všetci sme akísi opatrnejší. Aj keď po spoločných stretnu-
tiach túžime, pristupujeme k nim s väčšou opatrnosťou, rešpektom. Pandémia nás zasiahla. Napriek 
tomu chceme, aby JDS Jablonec fungovala. 
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ka p. Ľudmila Radimáková navarila fazuľovicu a opäť 
bola úspešná, keďže v krátkom čase bol kotlík prázdny. 
Ponúkali sa aj rôzne koláčiky a dobroty. 

Počas letných mesiacov júl a august sme si vychut-
návali prázdniny aj my v JDS. Navštívili sme kaštieľ 
v  Budmericiach, po ktorom nás previedol sám bud-
merický pán starosta PhDr. Jozef Savkuliak a nadšene 
nám porozprával o histórii tohoto kaštieľa. Popozerali 
sme si menšiu ZOO v areáli kaštieľskej záhrady a výsta-
vu kraslíc. Posedeli pri dobrej kávičke a koláčiku spolu 
s našimi partnermi z JDS Budmerice. 

Školský rok sa nám naplno rozbehol, no v septembri 
sme nestihli žiadnu aktivitu. Na mesiac október je toho 

už viac. 13. októbra nás čaká výlet do Poľska, ktorý bude 
jednodňový. Mesiac október je zároveň mesiacom 
úcty k starším a aj v našej obci sa pri tejto príležitosti 
bude konať posedenie a to 2.10. v Spoločenskom dome 
v Jablonci. Dáme si spoločný obed a posedíme pri po-
háriku vínka, kávičke i dobrej muzike. Od októbra 2022 
budeme robiť spoločné čaje vo vestibule kultúrneho 
domu. Povymieňame si skúsenosti, porozprávame sa o 
zvykoch a obyčajoch z našej obce, aby sme oživili tradí-
cie, ktoré boli typické pre našu obec a rozvíjali ich ďalej. 

Zároveň pozývame do spolku JD všetkých našich 
seniorov, ktorí by sa k nám radi pridali a trávili spolu 
vzácny čas. 

Dňa 26. 3. 2022 sme si pripomenuli  
desiate výročie a 22. 6. 2022 šieste  

výročie úmrtia našich drahých rodičov  
a starých rodičov  

Zlatky a Františka  
Švorcových.

S úctou, láskou a vďakou spomínajú  
deti s rodinami.

Kto ste ich poznali, venujte im, prosíme, 
tichú spomienku.

Ďakujeme 

Dňa 21. 6. 2022 sme si pripomenuli 
23. výročie úmrtia nášho drahého 
manžela, otca, dedka a pradedka 

Bohumila Tibenského.
S úctou, láskou a vďakou spomínajú 
manželka Marta a deti Alena, Eva, 

Dana Vlado s rodinami.

Kto sa ste ho poznali, venujte mu,  
prosíme, tichú spomienku.

Ďakujeme

Dňa 19. 8. 2022 sa naša mama,  
babka a prababka 

Marta Tibenská 
dožila krásneho životného jubilea 

85 rokov.
Všetko najlepšie, hlavne veľa  

zdravia, šťastia, lásky, pohody, elánu 
a božieho požehnania do ďalších  

rokov života jej z celého srdca želajú  
dcéra Alka, Evička, Danka  

a Vladeno s rodinami. 

K blahoželaniu sa pripojili aj  
sestry Margita, Vikta, Marika  

a švagriná Margita.

Prababku za všetkých bozkávajú 
pravnúčatá Barborka, Emily,  

Adamko, Riško, Terezka, Adelka,  
Samko, Tomáško, Julka, Hanka, 

Danko, Miška, Anabelka, Klarka, 
Filipko a Šimonko.
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Narodili sa: Hana Čelesová, Adam Janošovič, Ajla Melegová

Opustili nás: Milan Backa, Emília Gažová, Félix Hasík, Emí-
lia Horváthová, Ján Hujsi, Veronika Nemcová, Mária Oscitá

Jubilanti (z dôvodu nového predpisu „GDPR“– ochrana osob-
ných údajov uvádzame len všeobecný prehľad jubilantov v ob-
dobí od 1. 4. 2022 do 30. 9. 2022): Jana Backová, Peter Čambál, 
Štefan Hornáček, Mária Iuhaneak, Elena Krasňanská, Mária 
Merceková, Blanka Ochabová, Andrea Podhorská, Jana 
Križanová, Anna Kucmanová, Peter Kukučka, Miloš Šarmír, 
Ružena Dzíbelová, Terézia Kolóňová, Ján Mackura, Mária 
Mikovčáková, Ľudmila Mrvová, Edita Vašková, Jarolím Hu-
ňavý, Mária Slováková

V mene redakcie Halmešského Hlásnika prajeme všetkým 
našim jubilantom všetko najlepšie, hlavne pevné zdravie, 
šťastie a radosť do života. Gratulujeme!

OKTÓBER

8. 10. 2022
Otvorenie lanovej dráhy pre 

deti na vyhliadkovej veži

13. 10. 2022
Zájazd na tradičné trhy  

v Poľsku

15. 10. 2022
Festival rôznorodých  

gurmánskych špecialít

23. 10. 2022
Otvorenie petangového ihriska

1. ročník Turnaja o pohár starostu obce

29. 10. 2022
Spojené voľby 

Komunálne voľby do orgánov samosprávy 
obcí a Voľby do orgánov samosprávnych 

krajov

DECEMBER

6. 12. 2022 
Mikuláš  

bude chodiť po dedine

10. 12. 2022
Vianočné trhy 

12. 12. 2022
Zimná rozprávka

predstavenie pre deti v Spoločenskom dome

31. 12. 2022
Silvestrovský chôdzobeh  

s kapustnicou

KALENDÁR  
SPOLOČENSKÝCH AKCIÍ  
DO KONCA ROKA 2022

Poďakovanie starostu obce
Starosta obce ďakuje pánovi Petrovi Čuperkovi za kosenie 

a udržiavanie čistoty na celom náučno-poznávacom chodníku. 
Starosta obce ďakuje poslancovi OZ pánovi Vladislavovi De-

linčákovi za kosenie a udržiavanie čistoty na náučno-poznávacom 
chodníku v časti Bernardovej jamy. 

Starosta obce ďakuje pánovi Drahošovi Sivákovi za kosenie a sta-
rostlivosť o zeleň na náučno-poznávacom chodníku v časti Splavu.

Starosta obce ďakuje pánovi Tomášovi Vaškovi st. za starostli-
vosť o stromy na náučno-poznávacom chodníku. 

Starosta obce ďakuje pánovi Petrovi Zápražnému za kosenie 
okolia na Vyhliadkovej veži.

Starosta obce ďakuje pánovi Michalovi Holanskému a jeho 
rodine za starostlivosť a polievanie novo-vysadených stromov 
smerom na Vyhliadkovú vežu. 

Starosta obce ďakuje poslankyni OZ Helenke Mackurovej 
a Zuzke Hujsiovej za starostlivosť o zeleň v celej obci.

Starosta obce ďakuje poslancovi OZ Rudovi Kucmanovi 
a  manželke Danke, ako aj pani Majke Horváthovej za starostli-
vosť o kvetinový záhon na Vyhliadkovej veži. 

Starosta obce ďakuje poslancovi OZ Andrejovi Jarábkovi, kto-
rý sa veľkou mierou podieľal na budovaní chodníka od Poľnohos-
podárskeho družstva po Sušičku. 

Starosta obce ďakuje dôchodkyniam za starostlivosť o okolie 
kostola. 

Starosta obce ďakuje všetkým občanom, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom nezištne pomáhajú zveľaďovať obec Jablonec. 


